
     Protokoł Nr 7  
 
z posiedzenia Komisji Samorządowo-Społecznej i Organizacyjnej Rady Gminy Pabianice z 
dnia 19 kwietnia 2007 r.  
 
 
 
W posiedzeniu Komisji uczestniczyli radni – członkowie Komisji wg załączonej listy 
obecności, ponadto w  Komisji uczestniczyli: Prezes Zarządu Oddziału Gminnego J. Hans, 
W-ce Prezes Zarządu Oddziału Gminnego Stefan Marchewka , W-ce Prezes ds. 
ekonomicznych  Zarządu Oddziału Gminnego Wójt Gminy Henryk Gajda ,  Sekretarz 
Zarządu Oddziału Gminnego Wojciech Marczak.  
 
Posiedzeniu przewodniczył Przewodniczący Komisji Samorządowo-Społecznej i 
Organizacyjnej Rady Gminy Henryk Kalinowski. 
 
Tematem posiedzenia Komisji był: 

1. Stan działalności organizacyjnej, profilaktycznej i bojowej Zarządu Oddziału 
Gminnego Związku Ochotniczej StraŜy PoŜarnej Gminy Pabianice. 

 
2. Sprawy róŜne / omówienie materiałów na najbliŜszą sesję Rady Gminy Pabianice / 

 
Ad. pkt. 1 . 
 
Informację na temat stanu  działalności organizacyjnej, profilaktycznej i bojowej Zarządu 
Oddziału Gminnego Związku Ochotniczej StraŜy PoŜarnej Gminy Pabianice. Przedstawił 
 W-ce Prezes ds. organizacyjnych Zarządu Oddziału Gminnego Zw. OSP S. Marchewka .  
 
W –ce Prezes przedłoŜył takŜe informację dot statystyki OSP na terenie Gminy Pabianice, 
która zwiera między innymi dane takie jak informacje ogólne / liczba OSP, liczba raportów , 
liczba miejscowości/ , charakterystyka OSP, wyposaŜenia i wyszkolenia w OSP , członków 
OSP , MłodzieŜowych DruŜyn PoŜarniczych, , rodzaje straŜnic, tytułów prawnych jednostek, 
samochodów ratowniczo- gaśniczych , samochodów cięŜarowych, sprzętu ratowniczego, 
agregatów prądotwórczych, sprzętu ochrony dróg oddechowych, sprzętu alarmowania i 
łączności, odzieŜy ochronnej , szkoleń w Osp , działalności kulturalno-oświatowej itp.  
 
PrzedłoŜone informacje na powyŜsze tematy stanowią załączniki pisemne do protokołu.  
 
W dyskusji głos zabrał jako pierwszy Przewodniczący Komisji Samorządowo-Społecznej i 
Organizacyjnej H. Kalinowski, który nawiązał do nie zakończonych  inwestycji straŜackich, 
między innymi w straŜnicy OSP . 
Poinformował, Ŝe z okazji zbliŜającej się rocznicy  80 lecia powstania OSP w Piątkowisku 
dobrze byłoby, aby remont tejŜe  straŜnicy został w roku bieŜącym zakończony.  
 
Wójt Gminy H. Gajda przypomniał, Ŝe przy planowaniu budŜetu gminy Pabianice na rok 
bieŜący na wszystkich posiedzeniach Komisji przedstawiał informacje na temat potrzeb 
zgłoszonych przez poszczególne jednostki OSP. Były to : 
a/ Janowice – ogrodzenie zbiornika pp 
b/ Piątkowisko – ocieplenie budynku – 25 tys. zł 
c/ Pawlikowie – naprawa dachu 24 tys. zł.  
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d/ Gorzew – budowa zaplecza socjalno-bytowego – 100 tys. zł. 
e/ Konin – kasacja / uporządkowanie stanu prawnego/ - 2 tys. zł. 
f/ Rydzyny – remont pomieszczenia dla potrzeb Zarządu – 16 tys. zł.  
 
Wójt informował takŜe , Ŝe większość tych potrzeb planuje się sfinansować z nadwyŜki 
budŜetowej lat ubiegłych, a w miesiącu maju zostaną na sesji Rady Gminy przedłoŜone 
projekty uchwał w sprawie zmian w budŜecie gminy między innymi w sprawie doposaŜenia  
samochodu bojowego pozyskanego dla jednostki OSP  w Kudrowicach , dotychczasowy 
samochód bojowy z Kudrowic zostanie przekazany do jednostki w Janowicach, natomiast ten 
z Janowic do jednostki OSP w Gorzewie.  
 
Radny A. Jaksa zadał pytanie , czy istnieje system szkolenia straŜaków ochotników , a takŜe 
czy jednostki OSP  dysponują piłami do cięcia blachy.  
 
W-ce Prezes Zarządu Zw. OSP S Marchewka w odpowiedzi udzielił informacji, Ŝe zarząd 
prowadzi system szkoleń bardzo precyzyjny,  określony uchwałą zarządu , ostatni był 
zorganizowany w zakresie pomocy medycznej,  straŜacy w określonym wieku objęci są 
szkoleniami , jeŜeli chodzi o ratownictwo,  jednostki posiadają podstawowy sprzęt medyczny 
i ratowniczy , między innymi wyposaŜony w róŜnego rodzaju piły : do metalu , betonu itp.  
 
Radny A. Jaksa zapytał: skąd pozyskujemy samochody? 
 
W-ce Prezes poinformował, Ŝe najkorzystniejsze jest  pozyskiwanie samochodów nowych, ale 
wykupujemy równieŜ od zakładów pracy , tak jako ostatnio kupiliśmy od zakładu Polfy w 
Pabianicach. Był to samochód o minimalnym przebiegu 11 tys. km za kwotę 20 tys. zł.  
Namawiamy teŜ  jako Zarząd , aby utrzymać system corocznego zaopatrywania w  samochód  
jednostki na terenie gminy.  
W –ce Prezes odniósł się  takŜe do jednostki OSP  Konin,  powiedział, Ŝe jednostka sprawę 
odzyskania budynku wraz z terenem  uzgadnia bezpośrednio  z Wójtem Gminy , jest to 
sprawa pilotowana bezpośrednio przez Wójta Gminy. Zarząd uwaŜa , Ŝe warto ratować tę 
jednostkę , poniewaŜ kaŜda jednostka ponadto  swoich działań statutowych sprawuje takŜe 
rolę  kulturalną  w danym środowisku.  
 
Radny A. Jaksa poparł wypowiedź powyŜszą , powiedział takŜe , Ŝe kaŜda jednostka sprawuje 
w swoim środowisku funkcję wychowawczo społeczną. 
 
Radny H. Szafrański zabierając głos podziękował przedstawicielom Zarządu Gminnego OSP 
za ich pracę społeczną na rzecz mieszkańców , ale takŜe za pomoc przy gaszeniu poŜarów w 
kraju i w związku z udzielaniem pomocy przy  powodziach , jakie miały miejsce w kraju.  
 
Przewodniczący Komisji Samorządowo-Społecznej i Organizacyjnej H. Kalinowski 
zabierając głos wyraził  uznanie i podziękowanie za prace straŜaków, powiedział, Ŝe 
uczestniczą  oni takŜe w Ŝyciu wsi  współpracując z innymi organizacjami i nie ma Ŝadnej 
imprezy , która odbyłaby się bez udziału straŜy . za przykład podał ostatnio uczestnictwo we 
mszy św. Wielkanocnej.  
Przewodniczący Komisji złoŜył za pośrednictwem przedstawicieli Zarządu OSP złoŜył 
podziękowanie dla wszystkich straŜaków za całokształt ich pracy na rzecz środowiska i z 
okazji zbliŜającego się ich święta patrona św. Floriana złoŜył Ŝyczenia , Ŝycząc sukcesów i 
realizacji zamierzonych celów.  
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Następnie głos zabrał Prezes Zarządu Oddziału Gminnego Zw. OSP J. Hans zapraszając do 
udziału w uroczystości obchodów święta straŜaka , które odbędzie się dnia 6 maja o godz. 
10,00 w kościele św. Marcina w Górce Pabianickiej – rozpoczęcie w straŜnicy OSP 
Kudrowice  poświęceniem nowego samochodu straŜackiego.  
 
Ad. pkt. 2.  
 
 
Przewodniczący Komisji przystąpił do realizacji  tematu – omówienie materiałów na sesję 
Rady Gminy .  
 
Projekt uchwały w sprawie zmian w budŜecie gminy Pabianice  na 2007 r. – zmiany dot. 
zwiększenia planu wydatków w dziale 801-oswiata i wychowanie rozdz. 80101 § 4300 – 
zakup usług pozostały o kwotę 24.397 zł i w rozdz. 80103 – oddziały przedszkolne przy 
szkołach podstawowych o kwotę 30.000 zł – komisja zaopiniowała w głosowaniu 
jednomyślnie.  
 
 
Projekt uchwały w sprawie: zmiany  Regulaminu określającego wysokość stawek i 
szczegółowe warunki przyznawania nauczycielom dodatków: za wysługę lat, 
motywacyjnego, funkcyjnego, za warunki pracy oraz wysokość i warunki wypłacania nagród 
i innych świadczeń wynikających ze stosunku pracy , szczegółowy sposób obliczania i 
wypłacania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw , a 
takŜe wysokość nauczycielskiego dodatku mieszkaniowego oraz szczegółowe zasady jego 
przyznawania i wypłacania przedłoŜył Wójt – poinformował , Ŝe wpłynęło od Wojewody 
Łódzkiego zawiadomienie o wszczęciu postępowania w kwestii legalności  uchwały Nr 
VI/37/ 2007 Rady Gminy Pabianice w powyŜszej sprawie podjętej przez Radę Gminy 
Pabianice 22 marca 2007 tj. na poprzedniej sesji Rady Gminy.  
W toku kontroli legalności w/w uchwały organ nadzoru stwierdził , Ŝe w § 8 ust. 3 załącznika 
do przedmiotowej uchwały postanowiono , iŜ przyznanie dodatku motywacyjnego dla 
nauczycieli i dyrektorów szkół następuje po uprzednim zasięgnięciu opinii przedstawiciela 
organizacji związkowych. 
Zgodnie z art. 30 ust/. 6a ustawy z dnia 26 stycznia 19882 r. karta Nauczyciela / tj. Dz.U. z 
2006 r. Nr 976, poz. 674 ze zmianami / regulamin podlega uzgodnieniu ze związkami 
zawodowymi.  
Po podjęciu przedmiotowej uchwały związki zawodowe tracą uprawnienie do dalszego 
ingerowania w podział środków finansowych w zakresie nagród i dodatków pomiędzy 
nauczycieli i dyrektorów.  
Ponadto w §  4 ust. 4, § 8 ust. 1 , § 15 ust. 1 , § 19 ust. 1 , § 22 ust. 1, § 26 ust. 2 Regulaminu 
błędnie odesłano do § 28 , a  powinno być do § 27, który stanowi w jakiej formie winno 
nastąpić stwierdzenie nabycia prawa , przyznanie lub ustalenie świadczenia.  
 
Wobec powyŜszego brak jest uzasadnienia prawnego do wprowadzenia obowiązku uzyskania 
opinii zakładowej organizacji związkowej w zakresie przyznawania dodatku motywacyjnej .  
W związku z powyŜszym wójt poinformował, Ŝe przedkłada projekt uchwały zmieniający 
paragrafy wskazane przez Wojewodę za błędne .  
Komisja zaopiniowała pozytywnie w głosowaniu projekt uchwały w powyŜszej sprawie 
przedłoŜony przez Wójta Gminy.  
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Komisja zapoznała się z projektem w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta 
Gminy Pabianice.  
 
Wójt poinformował, Ŝe  3 października 2006 roku  Sławomir Cywiński złoŜył  do Wojewody 
Łódzkiego skargę na jego osobę   dotyczącą odmowy wpisania go na  listę oczekujących na 
przydział lokalu mieszkalnego z zasobów mieszkaniowych  Gminy Pabianice. 
Pan Sławomir Cywiński zameldowany był w Pawlikowicach  na terenie Gminy Pabianice 

wraz z rodzicami , stanowiącym własność jego rodziców od  1991 r. do 2005 r. W dniu 4 

maja 2005 r. wymeldował się,  gdyŜ rodzice sprzedali  dom w którym razem mieszkali.          

W dniu 6 stycznia 2006 r. Pan Sławomir Cywiński zwrócił się do Wójta Gminy  o przesłanie 

wniosku o zawarcie umowy najmu lokalu komunalnego z mieszkaniowego zasobu Gminy. 

                  Odpowiadając na to pismo Wójt powiedział, Ŝe  poinformował Pana Sławomira 
Cywińskiego, Ŝe Gmina Pabianice nie dysponuje wolnymi lokalami mieszkalnymi i nie moŜe 
udzielić mu pomocy w tym zakresie. Jednocześnie Wójt poinformował, Ŝe  o przydział lokalu 
mieszkalnego skarŜący  winien zwrócić się do Urzędu odpowiedniego do obecnego miejsca 
zameldowania, poniewaŜ nie jest mieszkańcem Gminy Pabianice. 
           Taka informacja jednak nie zadowoliła Sławomira Cywińskiego  i wystąpił z 
interwencją do Rzecznika Praw Obywatelskich , a następnie ze skargą na Wójta Gminy do 
Wojewody Łódzkiego o wpisanie Go na listę oczekujących na przydział  lokalu mieszkalnego 
z mieszkaniowego zasobu Gminy Pabianice.  
           Wójt Gminy poinformował takŜe Komisję  , Ŝe  zaspakajanie potrzeb mieszkaniowych 
wspólnoty samorządowej naleŜy do zadań własnych Gminy. JednakŜe Gmina Pabianice nie 
posiada  zasobu mieszkaniowego, z którego takie  potrzeby mieszkańców Gminy mogłaby  
zaspakajać.  Jedyna pomoc jakiej w tej chwili moŜe   udzielić P. Sławomirowi Cywińskiemu 
to, gdy zajdzie taka potrzeba, zapewnienie schronienia   tj. tymczasowego miejsca 
noclegowego w noclegowniach, domach dla bezdomnych i innych miejscach.      
Komisja Samorządowo- Społeczna i Organizacyjna po wysłuchaniu wyjaśnień Wójta Gminy 
w powyŜszej sprawie i przedstawieniu projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na 
działalność Wójta Gminy Pabianice opiniuje pozytywnie przedłoŜony Komisji projekt 
uchwały. 
Ponadto Komisja zwraca uwagę na to, Ŝe na terenie gminy Pabianice zdarzają  się sytuacje Ŝe   
pojawiają się osoby w  trudnej sytuacji losowej , jak np.takie którym spłonął dom, czy  
samotnie wychowujące dzieci , a budynek w którym zamieszkiwały zagraŜa bezpieczeństwu  
Ŝycia i takim w pierwszej kolejności naleŜy pomoc, a pan S. Cywiński jest osobą,  która nie 
przebywa na terenie gminy Pabianice, ponadto wymeldował się z miejsca pobytu stałego 
dobrowolnie .  
Projekty uchwał analizowane i opiniowane przez Komisję Samorządowo-Społeczna i  
Organizacyjną znajdują się w załączeniu do niniejszego protokołu. 
 
W sprawach róŜnych Komisja Samorządowo-Społeczna i Organizacyjna zapoznała się z 
pismem, które wpłynęło do Komisji od pana Łukasza Kasprzykowskiego, który pisze iŜ jest 
mieszkańcem Pawlikowic, obecnie przebywa tymczasowo w Irlandii , jest scenarzystą, 
reŜyserem i współproducentem filmu fabularnego pt. Jan z drzewa . Zwraca się do nas z 
prośbą o wsparcie finansowe produkcji filmu w kwocie 1500-3000 tys. zł.  



Pismo w załączeniu do niniejszego protokołu.  
 
Komisja Samorządowo-Społeczna i Organizacyjna po zapoznaniu się z powyŜszą sprawą 
upowaŜnia Wójta Gminy Pabianice do zapoznania się ze scenariuszem niniejszego filmu i 
ewentualnym dofinansowaniem jego produkcji.  
 
Radna B. PieluŜek zwróciła się do Wójta Gminy z prośbą o załatwienie problemu jaki stwarza 
rozlewisko wody na skrzyŜowaniu w Tereninie.  
 
Radna H. Jaros wnioskowała o : 
- ścięcie gałęzi w Pawlikowicach I , które zasłaniają  widoczność   
- ustawienie tablicy informacyjnej w Pawlikowicach „ teren zabudowany” 
- usytuowanie 3 lamp oświetleniowych na krzyŜówce od Terenina do Ślądkowic przy posesji 
p. Baranowej.  
- ustawienie pojemników na śmieci   przy skrzynkach pocztowych  
 
Radny M. Muszczak wnioskował w imieniu mieszkańców Rydzyn i Jadwinina mających 
lekarza pierwszego kontaktu w przychodni na ul. Kilińskiego w Pabianicach o usytuowanie 
przystanku autobusowego lini 265  zmierzającego w kierunku do miasta przy przychodni na 
ul. Kilińskiego w miejscu gdzie posiada przystanek autobusu nr 8.  
 
Na tym posiedzenie Komisji zakończono. 
 
 
       Posiedzeniu przewodniczył: 
       Przewodniczący Komisji  
 
       Henryk Kalinowski  
 
 
Protokolowała: 
Urszula Czerwonka  
 
 
 
 
 
 
 
         


